
P R O T O K Ó Ł   Nr XVIII/2008
XVIII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu

z dnia  08 lipca 2008 roku

           Obrady  XVIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Pasymiu  otworzyła 
Wiceprzewodnicząca Rady –  Pani Elżbieta Dyrda, witając przybyłych bardzo 
serdecznie.

Spoza członków Rady w obradach udział wzięli:   Pan Bernard Mius – 
Burmistrz Miasta,  Pan Arkadiusz Młyńczak – Skarbnik Miasta, Pan Wiesław 
Szubka – po Kierownika RRG, Wicestarosta  – Pan Kazimierz Oleszkiewicz, 
Radny  Powiatowy  –  Pan  Dariusz  Lepczak,  kierownicy  zakładów  pracy, 
kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi i mieszkańcy gminy. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Pani  Elżbieta  Dyrda stwierdziła 
na podstawie listy obecności, że w obradach uczestniczy 12 radnych (na stan 
Rady 15), więc uchwały podejmowane na sesji będą prawomocne ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra ).                                

Lista obecności  radnych oraz gości zaproszonych na XVIII sesję Rady 
Miejskiej Pasymia  stanowi załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie i uchwalenie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z  XVII sesji Rady Miejskiej.
3. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  w  okresie 

międzysesyjnym.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2008.
6. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wo-

jewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Puszczy Napiwodzko - Ramuckiej.

7. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wo-
jewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Pojezierza Olsztyńskiego.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr XIII/76/2007 Rady 
Miejskiej w Pasymiu z dnia 28 grudnia 2007 roku w sprawie przyjęcia 



Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Al-
koholowych i Przeciwdziałania Narkomanii oraz Harmonogramu reali-
zacji wydatków ujętych w tych programach na 2008 rok.

9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.
10.Sprawy różne.

 
 W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław  Żyra), porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie.

Ad. 2   Przyjęcie protokołu z  XVII sesji Rady Miejskiej.

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Pani  Elżbieta  Dyrda  zwróciła  się 
z pytaniem do radnych,  czy  chcą wnieść jakieś  uwagi  lub mają  zastrzeżenia 
do protokołu z  XVII  sesji Rady Miejskiej.

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Pani  Elżbieta  Dyrda poddała  pod  głosowanie  wniosek  o  przyjęcie 
protokołu  z  XVII sesji Rady Miejskiej.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra), protokół obrad  XVII 
sesji Rady Miejskiej został przyjęty  jednogłośnie.

Ad.  3   Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności 
w okresie międzysesyjnym.         

Głos w tym punkcie zabrał Burmistrz Miasta – Pan Bernard Mius, który 
przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie między XVII a XVIII sesją 
Rady Miejskiej. 

 Przedstawione przez Pana Burmistrza  sprawozdanie  stanowi załącznik 
Nr 3  do protokołu sesji.

Wiceprzewodnicząca Rady  – Pani Elżbieta Dyrda zapytała radnych, czy 
mają pytania do przedstawionego sprawozdania.

      Głos zabrała radna – p. Marianna Tańska, która powiedziała, że w swoim 
sprawozdaniu Burmistrz przeczytał, że umorzył 3 osobom podatek. W związku 



z czym p. Tańska poprosiła Burmistrza, żeby wyjaśnił jakich podatków to doty-
czy.

Głos zabrał Burmistrz Miasta, który odpowiedział, że nie pamięta kogo one 
bezpośrednio dotyczyły, ale były to przypadki losowe. 

Radni nie zgłosili więcej pytań do przedstawionego sprawozdania.

  Ad. 4   Interpelacje i wnioski radnych.

Głos zabrała radna – p. Jolanta Jusis-Szpara, która zapytała o p.  Alinę 
Budną, która opiekuje się świetlicą w Gromie. Pani Jusis – Szpara zapytała czy 
p. Budna będzie miała zwiększony etat o ¼, czy nie.

Ad. 5  Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 
2008.

Projekt uchwały przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta 
Dyrda.

Wiceprzewodnicząca zapytała radnych czy mają pytania do 
przedstawionego projektu uchwały.

Radni nie zgłosili pytań.

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie  zmiany budżetu na rok 2008.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra )  uchwała została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
 

Ad. 6    Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu 
Rozporządzenia Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 
Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Napiwodzko - Ramuc-
kiej.
 

Projekt uchwały przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta 
Dyrda.



Wiceprzewodnicząca zapytała radnych czy mają pytania do 
przedstawionego projektu uchwały.

Radni nie zgłosili pytań.

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Napiwodzko 
- Ramuckiej.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra ) za podjęciem uchwały 
głosowało 10 radnych, 1 osoba głosowała przeciw, 1 osoba wstrzymała się od 
głosu.
Uchwała została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

    Ad. 7    Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu 
Rozporządzenia Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 
Obszaru Chronionego Krajobrazu Pojezierza Olsztyńskiego.

     Projekt uchwały przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta 
Dyrda.

Wiceprzewodnicząca zapytała radnych czy mają pytania do 
przedstawionego projektu uchwały.

Radni nie zgłosili pytań.

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu  Pojezierza 
Olsztyńskiego.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra ) za podjęciem uchwały 
głosowało 10 radnych, 1 osoba głosowała przeciw, 1 osoba wstrzymała się od 
głosu.
Uchwała została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu



 Ad. 8    Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr 
XIII/76/2007 Rady Miejskiej w Pasymiu z dnia 28 grudnia 2007 
roku w sprawie przyjęcia Gminnych Programów: Profilaktyki      i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii oraz Harmonogramu realizacji wydatków ujętych 
w tych programach na 2008 rok.

Projekt uchwały przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta 
Dyrda.

Wiceprzewodnicząca zapytała radnych czy mają pytania do 
przedstawionego projektu uchwały.

Radni nie zgłosili pytań.

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie  zmiany uchwały  Nr XIII/76/2007 Rady Miejskiej w Pasymiu z dnia 
28 grudnia 2007 roku w sprawie przyjęcia Gminnych Programów: Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 
oraz Harmonogramu realizacji wydatków ujętych w tych programach na 2008 
rok.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych ( nieobecni: p. 
Ryszard Żuk, p. Ryszard Dumała, p. Mieczysław Żyra ) uchwała została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

 Następnie Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda odczytała list 
od Radnej Powiatowej – p. Lucyny Kobylińskiej. List ten stanowi załącznik nr 8 
do protokołu.

Ad. 9  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius, który odpowiadając na 
pytanie p. Jusis-Szpara powiedział, że na dzień dzisiejszy jeszcze nie wie jak ta 
sprawa będzie rozwiązana, gdyż chciałby głębiej rozeznać się w tej sprawie. 
Burmistrz poinformował, że do tej pory była tylko biblioteka, w tej chwili jest 
biblioteko-świetlica. Dodał też, że w przyszłym tygodniu sprawa zostanie roz-
wiązana.



Ad. 10  Sprawy różne.

 Wiceprzewodnicząca odczytała list od p. sołtys – Haliny Galickiej do 
Burmistrza. List ten stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Głos zabrała radna – p. Marianna Tańska: 

• która w nawiązaniu do listu p. Galickiej,  powiedziała, że miała 
być powołana komisja do szacowania strat na terenie naszej 
gminy. Natomiast sołtysi otrzymują pismo, z którego wynikać 
może, że to oni powinni dokonać wstępnej oceny szkód. Pani 
Tańska poprosiła Burmistrza o wyjaśnienie tej sprawy. Radna 
zapytała Burmistrza, kto w  Urzędzie Gminy zajmuje się spra-
wami rolnictwa,  

• następnie p. Tańska poprosiła Burmistrza po raz kolejny            o 
naprawienie drogi w Siedliskach.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius, który wyjaśnił, że 
pisma wysłane do sołtysów były jedynie pismami informującymi. Bur-
mistrz podkreślił, że jest na bieżąco w kontakcie z Ośrodkiem Doradztwa 
Rolniczego.                                                                               Burmistrz 
powiedział, że jest w naszym urzędzie Referat Rozwoju Gminy, nie ma 
osoby wykwalifikowanej z wykształceniem rolniczym,    w tej chwili tymi 
sprawami zajmuje się p. Tomasz Lachowicz pod kierownictwem p. Wie-
sława Szubki.

Odnośnie drogi w Siedliskach, Burmistrz odpowiedział, że nieba-
wem droga ta będzie naprawiona. 

Głos zabrał sołtys Ruska Wielkiego – p. Bogusław Flis, który zasy-
gnalizował, że w Rusku W. tam gdzie jest żwirownia, jest nie zabezpie-
czony teren ( bagienko ), a dzieci chodzą się tam kąpać. Następnie p. Flis 
zgłosił problem wyschniętej studni u p. Gorczyca.

Głos zabrał sołtys – p. Herbert Kujawa, który powiedział, że sołec-
two Siedliska prosi o ustawienie bujawki dla dzieci na terenie Otol.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius, który odpowie-
dział, iż ma nadzieję, że znajdą się jakieś niewielkie środki            i będzie 
można coś dla dzieci zrobić.

W sprawie wodociągu u p. Gorczycy Burmistrz odpowiedział, że 
robiona jest w tej chwili dokumentacja. Burmistrz dodał, że w roku bieżą-
cym nie ma w budżecie gminy zaplanowanej tej inwestycji, po wykonaniu 



dokumentacji zostanie udzielona konkretna odpowiedź w tej sprawie. 
Odnośnie zabezpieczenia żwirowni ( bagienka) Burmistrz poprosił, żeby 
sołtys zgłosił się do niego do gabinetu i dokładnie wytłumaczył o co cho-
dzi i w którym miejscu to jest, gdyż nie dokładnie zrozumiał prośbę sołty-
sa.

Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda wspomniała, że na 
ostatniej sesji wyłoniła się dyskusja na temat  sposobu realizacji 
i finansowania dróg powiatowych na terenie gminy. Znamy problem, za-
dawano wtedy dużo pytań, jednak nikogo nie było kto mógłby odpowie-
dzieć na te pytania. Pani Dyrda zapytała czy teraz Wicestarosta, bądź Rad-
ny Powiatowy chcieliby zająć stanowisko w tej sprawie.

Głos zabrał Wicestarosta – p. Kazimierz Oleszkiewicz, który po-
wiedział, że jest gotowy do tego, żeby odpowiadać na wszystkie pytania i 
wątpliwości jakie pojawiły się. Pan Oleszkiewicz powiedział, że trochę 
był zaskoczony osobiście treścią tego artykułu, który ukazał się po po-
przedniej sesji, a to zaskoczenie wynikało stąd, że praktycznie uczestniczę 
we wszystkich sesjach Rady Miejskiej w Pasymiu. Tak się zdarzyło, że na 
poprzedniej sesji nie mogłem być, ponieważ byłem na konwencie staro-
stów. Proszę Państwa ja myślę, że nie jest tak, że na tej sali poza nami nikt 
nie jest zorientowany jakie mechanizmy działają jeżeli chodzi o kwestię 
inwestycji drogowych na terenie tej gminy, na terenie powiatu. Proszę 
Państwa ja chciałbym na początku prosić, żeby nie traktować tego, że je-
żeli Starosta czy Zarząd Powiatu zwraca się z takim wnioskiem, żeby 
gmina dofinansowała, że jest to zmuszanie kogoś do tego, żeby wykładać 
pieniądze, bo tak po prostu nie jest. To jest kwestia wyboru pewnych za-
dań, które z punktu widzenia społecznego być może są zadaniami najważ-
niejszymi, ale byłyby nie możliwe do realizacji gdyby nie połączyć tutaj 
środków, którymi z jednej strony dysponuje gmina, z drugiej dysponuje 
powiat. Ja powiem tak, że my zadań mamy bardzo dużo i gdybyśmy mieli 
tych środków dużo więcej  to byśmy dużo więcej zrobili. I tak nie zrobili 
byśmy wszystkiego tego co jest możliwe do zrobienia. Ja myślę, że Pań-
stwo dokonując codziennie pewnych wyborów widzą to, że gdyby tych 
środków było dużo więcej to i tak wszystkich celów nie dało by się zreali-
zować, bo po prostu, jeżeli zabezpieczy się jedne potrzeby, powstają na-
stępne jeszcze wyższego rzędu. Wrócę z powrotem do kwestii inwestycji 
drogowych, ja powiem tak, jest tu w powiecie pewna konkurencja inni 
wójtowie i  p. Burmistrz Miasta Szczytno czekają tylko na to, żeby powiat 
zaproponował, że wyłoży duże pieniądze, ale żeby tylko część dołożyli 
inni i dołożą. Są takie zadania, że chociaż jest to zadanie powiatowe, ale 
ono dla mieszkańców może jest bardziej potrzebne niż nie jedna droga 
gminna.



Głos zabrał sołtys Ruska W. – p. Bogusław Flis, który zapytał czy 
będzie robiony chodnik w Rusku Wielkim.

Głos zabrał Wicestarosta – p. Kazimierz Oleszkiewicz, który po-
wiedział, że na ten temat odpowiadał wcześniej. Pan Oleszkiewicz dodał, 
że w Rusku Wielkim nie będzie zrobiony chodnik dopóki nie będzie do-
kumentacji.  W pierwszym planie zostanie zrobiona dokumentacja, a do-
piero później można myśleć o budowie chodnika.

Na tym obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu zakończono.

Wiceprzewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda podziękowała ze-
branym za udział w obradach i ogłosiła zamkniecie sesji.

Obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu rozpoczęto 
o godzinie 13.00, a zakończono o godzinie 13.45.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała

Anna Chitka                                                                                                          Podin-
spektor w UMiG

 




